
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kamińskiego 

na 21. posiedzeniu Senatu 

w dniu 29 czerwca 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra energii Krzysztofa Tchórzewskiego oraz do prezesa Urzędu 

Regulacji Energetyki Macieja Bandy 

Szanowny Panie Ministrze! Szanowny Panie Prezesie! 

Mając na uwadze fakt przyjęcia przez parlament w czerwcu br. ustawy o efektywności energetycznej, jak 

i związane z tym liczne sygnały, jakie dotarły do mnie w ostatnim czasie ze środowisk spółdzielni 

mieszkaniowych, i uwzględniając art. 57 i 58 wymienionej ustawy, zwracam się z prośbą o udzielenie 

informacji: czy i kiedy Prezes URE ogłosi przetarg/ przetargi na wydawanie białych certyfikatów za 

zrealizowane przedsięwzięcia energooszczędne, zakończone po dniu 1 stycznia 2011 r.? 

Po 1 stycznia 2011 r. zrealizowanych zostało wiele przedsięwzięć (inwestycji) energooszczędnych, w tym 

inwestycji energooszczędnych wykonanych na budynkach wielomieszkaniowych spółdzielni 

mieszkaniowych i wspólnot mieszkaniowych, budynkach użyteczności publicznej, budynkach gminnych 

będących w trwałym zarządzie szkół, przedszkoli, żłobków, gimnazjów, modernizacji kotłowni, sieci 

przesyłowych centralnego ogrzewania itd. Dla wielu podmiotów istotna jest zatem kwestia możliwości 

skorzystania, pozyskania białych certyfikatów za wymienione inwestycje, a więc odzyskania części 

nakładów na inwestycje energooszczędne poprzez spieniężenie pozyskanych z URE białych certyfikatów na 

Towarowej Giełdzie Energii SA, zbycie na rzecz podmiotów zobowiązanych ustawowo do wykupu białych 

certyfikatów, zgodnie z dotychczasowymi regulacjami. Znamienne jest, iż odzyskane w opisany sposób 

środki będą mogły zostać przeznaczone na kolejne inwestycje proekologiczne i energooszczędne, co w 

konsekwencji pozytywnie wpłynie na pobudzenie rodzimego rynku branży budowlanej, dostawców, firm 

transportowych itd. 
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